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Vážení spoluobčané.
Je až neuvěřitelné, jak jsou v dnešní 
hektické době krátké tři měsíce. Člo-
věk se ani nenadá a je tu čtvrté číslo 
Únanovských novinek a s ním i vánoč-
ní čas a konec roku 2021.
Závěr každého delšího období vybízí k 
rekapitulacím a sumáři toho, co se za-
čalo, co skončilo, co se povedlo, co ne-
povedlo. Ne jinak je tomu i letos. Plánů 
byla spousta, leč doba, v níž se právě 
nacházíme, bohužel nemilosrdně hatí 
mnohá přání, oddaluje a občas i ruší 
leckteré plány a stanovené cíle. Asi to 
známe všichni. Nikdo nemá na nic čas, 
pořád se s něčím na někoho čeká, stá-
le se někoho o něco doprošujete, slo-
va jako dochvilnost, pečlivost, zodpo-
vědnost, serióznost, komunikativnost, 

profesionalita postrádají mnohdy vý-
znam. Ale abych nebyl nespravedlivý 
a zbytečně negativní, jsou samozřej-
mě jedinci, fi rmy a společnosti, jež to-
muto trendu nepodlehli a drží si laťku 
solidnosti stále vysoko. I díky jim se v 
naší obci podařilo v tomto roce zreali-
zovat mnoho věcí. O tom ale podrob-
něji v jiném článku dnešních novinek. 
Věřil jsem, že téma pandemie bude-
me ve vánočním čísle zmiňovat už 
jen jako vzpomínku, ale všichni víme, 
že to tak není a celou naší společností 
stále více a více resonuje celosvěto-
vé téma očkování proti koronaviru 
Covid 19. Je to téma, které rozděluje 
rodiny, narušuje pracovní kolektivy, 
zpřetrhává dlouholetá přátelství, vy-
volává emoce, zoufalství z toho, jak se 

rozhodnout, spouští mnohdy i násilí a 
ofenzivu. Kde se vlastně vzal a proč jej 
aktuálně nedokážeme stále zkrotit, se 
možná dozvíme až za pár let. My však 
žijeme teď a tady, a proto je důležité 
nepolevovat v hledání cest a možnos-
tí, jak ho uklidnit, ovládnout a pacifi -
kovat. Viry na Zemi byly, jsou a budou 
stále, takže se bohužel i s tímto „preví-
tem“ musíme naučit žít. Potřebujeme 
ale nutně nalézt most, který nás přes 
toto období hledání převede. Všichni 
jsme již dlouhé měsíce svědky usilov-
ného snažení, sérií pokusů a omylů, 
ale snad i částečných úspěchů v pát-
rání, jakou cestou se vydat a jakou 
zbrojí se vybavit. Zákazy, příkazy, na-
řízení, omezení, lockdowny, … z toho 
všeho si Covid očividně nic nedělá a s věvěvěvěvěvěvěěvědnndddddddd ososssssssssttttttt,t,t,t,t,t,t,,, ssssssssereeee ióznost, komunikativnost, volává emoce, zoufalství z toho, jak se všeho si Covid očičiivivivivivivivivivviviviviiidndndddddddddd ě ninininininininnnnn c c neneeddělááá aaaaaaaaaaaaaaa ssssssssssss 
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Jak již bylo v úvodu zmíněno, 
nebyl, stejně jako ten předešlý, ani 
letošní rok nějak zvlášť nakloněn rea-
lizacím záměrů a projektů. I přesto se 
nám mnohé podařilo vyřídit, zajistit a 
uskutečnit. Tak například získali jsme 
potřebnou fi nanční dotaci a v rám-
ci veřejné zakázky nechali vyměnit 
všechna svítidla veřejného osvětlení 
v obci; máme kompletně zpracovány 
aktuální pasporty místních komuni-
kací, dopravního značení a veřejného 
osvětlení v obci; podařilo se vyjednat 
a zrealizovat umístění výdejního zá-
silkového Z-Boxu u obecního úřadu; 
získali jsme krajskou dotaci a usku-
tečnili první vlnu ošetření vzrostlých 
stromů v obci; byla dokončena prv-
ní vlna bezpečnostního ořezu vrb v 
biocentru naproti kaolínce; opravila 
se spousta děr, překopů a liniových 
vpustí na místních komunikacích; 
vybudoval se nový a bezpečnější 
nájezd k FitParku; podařilo se zajistit 
opravu odvodňovacího žlabu za č.p. 
136; nechali jsme upravit polní cestu 
k zahrádkám u kaolínky; pokračovalo 
se v dalších opravách a modernizaci 
na koupališti a v autokempu Pohoda; 

označili jsme originálními tabulka-
mi všechny vymezené prostory pro 
volné pobíhání a výcvik psů; natočili 
jsme pro regionální televizi medailo-
nek o naší obci; nechali jsme pro Vás 
nafotit virtuální leteckou prohlídku 
obce; zpracovali a vydali jsme nový 
řád veřejného pohřebiště 
a vyhlášku o místním po-
platku z pobytu; necha-
li jsme zpracovat hlavní 
prohlídky všech lávek a 
propustků přes Únanovku; 
podařilo se také zpracovat 
projekt na inovaci a dopl-
nění dětského hřiště v Oře-
chovém sadu dalšími her-
ními prvky; nechali jsme 
vypracovat varianty řešení 
plánované nové víceúče-
lové haly u základní školy; 
připravili jsme pro všech-
ny naše seniory I.C.E. kar-
ty, pořídili jim respirátory, 
zorganizovali Den seniorů; 
uspořádali jsme druhý roč-
ník běžeckých závodů Po-
hoda Run Únanov; Kulturní 
komise připravila spoustu 

kulturních a volnočasových akcí pro 
děti i dospělé; obec se stala součástí 
ZnojmoRegionu; vyjednali jsme při-
pojení obce Únanov do Euroregio-
nu Pomoraví; v rámci modernizace a 
digitalizace úřadu jsme pořídili elek-
tronickou úřední desku.

brilantní dovedností transformace se 
objevuje znovu a znovu. Každý z nás 
má nějaké zkušenosti se samoléčbou 
rýmy, chrapotu, odřeniny. Ale proto-
že většinou nemáme specializované 
lékařské vzdělání, jdeme, když máme 
vážný zdravotní problém, s úctou, re-
spektem a důvěrou za lékařem, který 
je v této oblasti odborníkem. Oprav-
du nechápu a nerozumím tomu, že 
když odborné vědecké týmy složené 
z virologů, epidemiologů, imunologů 
a dalších expertů, nabádají lidstvo k 
co největší proočkovanosti, věří stá-
le značné masy lidí dezinformacím, 
lžím, hoaxům a alternativním faktům 
o Covid-19, které jsou povětšinou ší-
řeny anonymním internetem, aniž by 
člověk věděl, kdo tu kterou zprávu 
vymyslel a vypustil do světa. Pravdou 
je, že každý jedinec má osobní právo 
nenechat se neočkovat. Na druhou 

stranu má také ale osobní povinnost, 
chovat se zodpovědně a ohleduplně 
vůči svému okolí, vůči společnosti, 
jíž je součástí. Nikdo nepopírá, že 

samotné očkování proti Covid 19 

neochrání a ani nezamezí případ-

né nákaze druhé osoby. Má však vě-
decky prokázané účinky na zásadní 

zmírnění průběhu onemocnění. 
Navíc vysoká proočkovanost jedno-
značně chrání lidskou populaci kolek-
tivní imunitou. Je dobré si uvědomit, 
že v minulosti vakcinace pomohly 

ke snížení úmrtnosti či dokonce 

vymýcení pravých neštovic, černé-
ho kašle, dětské obrny, záškrtu. Na 
mnoha místech Země se želbohu lidé 
přestali těchto nemocí obávat a za-
čali očkování odmítat. Díky tomu se 
tyto nemoci do naší populace vracejí 
a některé opravdu nečekaně rychle a 
intenzivně.

Vskutku nebudu nikoho k očkování 
přemlouvat, každý se musí rozmys-
let a rozhodnout sám, ale chtěl bych 
Vás všechny moc poprosit o dvě věci. 
Rozhodujte se vždycky na základě re-
levantních, důvěryhodných a oprav-
du odborných informací, vědeckých 
studií či objektivních diskusí. Druhá 
prosba úzce souvisí s časem Vánoc, 
který by měl být plný štěstí, lásky, po-
hody, pochopení, radosti, souznění a 
míru. Odsuňte, prosím, všechny nega-
tivní emoce, výhružky, hněv a sváry za 
dveře, na mráz, abychom si i ty letošní 
vánoční svátky mohli užít alespoň tro-
chu v klidu a pokoji.
Přeji Vám všem pevné zdraví, spoustu 
optimismu, duševní rovnováhy, osob-
ního uspokojení a úspěchu v novém 
roce 2022.

Mgr. Jindřich Bulín
starosta obce

Nová elektronická úřední deska na obec-Nová elektronická úřední deska na obec-
ním úřaděním úřadě
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Velice často se setkávám s názory a tezemi, že Únanov 
má díky skládce všechny odpady vyvážené a likvidova-
né zadarmo, že zajištění nepřetržitého vývozu velkoob-
jemových kontejnerů je výslovná povinnost obce, že do 
zelených a velkoobjemových kontejnerů se dá naházet 
cokoliv a tak podobně. Ne, přátelé, není to docela tak!  
Pravidla jsou jasně dána vyhláškami a smlouvami, platby 
jsou pevně stanoveny ceníky a tarify.

To, že běžný občan obce Únanov neplatí za likvidaci 
vyprodukovaných odpadů ani korunu, neznamená, že to 
v reálu nic nestojí. Vskutku nic není zadarmo, takže i za 
vývoz Vašich odpadů musí někdo zaplatit. A ten někdo 
je obec. Vskutku nemnoho obcí poskytuje svým obyva-
telům tuto výsadu. Pro Vaši objektivní představu uve-
du několik čísel. Od ledna do září, tedy za ¾ roku 2021, 
zaplatila obec Únanov za vývoz komunálního odpadu 
393.760,- Kč, za vývoz plastu a papíru 330.559,- Kč, za vý-
voz BIO odpadu 324.726,- Kč, za velkoobjemový odpad 
28.055,- Kč, za nebezpečný odpad 8.871,- Kč a za vývoz 
kontejnerů pro hřbitov a koupaliště celkem 43.243,- Kč. 
Suma sumárum je to za devět měsíců téměř 1.130.000,- 
Kč. I přes zásadní změny v problematice vývozu a likvida-

ce odpadů zůstáváme i pro rok 2022 v módu nastaveném 
od roku 2017, a to takovém, že občané obce Únanov ne-
platí za sběr, přepravu a likvidaci odpadů ani korunu. 

Současně si dovolím připomenout některým našim 
spoluobčanům platná ustanovení obecně závazné vy-
hlášky obce Únanov o stanovení systému shromažďová-
ní, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování ko-
munálních odpadů a nakládání se stavebním odpadem 
na území obce Únanov a platná pravidla pro umístění a 
vyvážení domovních odpadů ze Smlouvy o výpůjčce po-
pelnic na bio, papír a plast. Tak například:

* Do zvláštních sběrných nádob je zakázáno ukládat jiné 
složky odpadů, než pro které jsou určeny.  * Biologicky roz-
ložitelné odpady lze odevzdat také přímo na Kompostárně 
Únanov. * Směsné nádoby se umístí na svozové stanoviš-
tě nejdříve v 16:00 hod. v den před stanoveným svozovým 
dnem. Vyprázdněné sběrné nádoby se odstraní ze svozo-
vého stanoviště nejpozději do 21:00 hod. ve svozový den. * 
Stavební a demoliční odpad není opad komunální a musí 
se likvidovat zákonem stanoveným způsobem.  * Vypůjči-
tel sběrné nádoby se zavazuje, že tuto movitou věc bude 
mít uloženou na vlastním pozemku, případně na pozem-

Bohužel se nám také několik zále-
žitostí zatím nepodařilo. I přesto, že 
máme zpracovaný projekt na sado-
vé úpravy na veřejném prostranství 
pod Orlovnou, nenašel se prozatím 
žádný vhodný dotační titul, díky je-
hož přispěním bychom mohli akci 
zrealizovat. I přesto, že přípravy na 
revitalizaci návsi probíhají už od roku 
2018, není projektová dokumenta-
ce ve fázi, která umožňuje zažádat o 
dotaci. Přesto, že se projekt úpravy 
chodníků a zpevněných ploch, včet-
ně tří lávek a tří nasvětlených pře-
chodů, řeší od roku 2020, není díky 
komplikovaným vyjádřením dotče-
ných orgánů stále vydáno stavební 
povolení. Vyřešena také bohužel stá-
le není plánovaná zástavba v lokalitě 
Malé Losolosy a odvodnění parcel 
nad FitParkem.

Na příští rok chystáme, mimo jiné, 
dokončení projektové dokumen-
tace, získání dotace a spuštění pra-
cí na revitalizaci návsi. Zadali jsme 
zpracování projektové dokumenta-
ce a hodláme získat dotaci i staveb-
ní povolení na víceúčelovou halu u 
základní školy. Chceme také získat 
dotaci a zrealizovat sadové úpravy 

na veřejném prostranství pod Orlov-
nou, získat dotaci a zahájit úpravu 
chodníků a zpevněných ploch v obci. 
Podnikáme kroky k zařazení obce 
Únanov do sítě cyklotras a násled-
nému doplnění katastru obce odpo-
vídajícím značením.  Ve spojitosti s 
tím zamýšlíme pořídit, na rozcestník 
těchto cyklotras u koupaliště, mo-
derní solární dobíjecí multifunkční 
stanici. Budeme samozřejmě pokra-
čovat v ošetřování a bezpečnostních 
řezech vzrostlých stromů v obci i bio-

centrech. Plánujeme zmodernizovat 
a rozšířit dětské hřiště v Ořechovém 
sadu o dalšími herní prvky. Chtěli by-
chom vyřešit problém s dešťovou vo-
dou tekoucí z parcel nad FitParkem. 
Rozhodně také budeme pokračovat 
v opravách místních komunikací a 
dešťových vpustí.

Plánů je spousta, uvidíme, zda 
nám tato divná doba umožní zreali-
zovat alespoň část z nich.

Mgr. Jindřich Bulín
starosta obce Únanov

Setkání seniorů 24. záříSetkání seniorů 24. září



Únanovské novinky4

Poškozené vánoční osvětlení na návsiPoškozené vánoční osvětlení na návsi

Povalený kříž nad ÚnanovemPovalený kříž nad Únanovem Poškozené lavičky na hřišti u obecního úřaduPoškozené lavičky na hřišti u obecního úřadu

Rozbité sklo na zastávkách autobusuRozbité sklo na zastávkách autobusu

ku, ke kterému má užívací právo. Na obecní pozemek, 
na kraj komunikace, smí tuto movitou věc umístit pouze 
maximálně jeden den před naplánovaným svozem od-
padu a v den svozu odpadu zase odstranit z obecního 
pozemku na pozemek svůj, případně pozemek, ke které-
mu má užívací právo.

Rád bych Vás tímto zdvořile požádal nejen o striktní 
dodržování pravidel shromažďování, třídění a svozu od-
padu, ale také o to, abychom v této věci nebyli lhostejní, 
pokud jsme svědky nějaké úmyslné nepravosti či nevě-
domého pochybení.  

Mgr. Jindřich Bulín, starosta obce

Soukromé popelnice na chodníku omezují nejen průchod, ale i prů-Soukromé popelnice na chodníku omezují nejen průchod, ale i prů-
jezd zimní technikyjezd zimní techniky

I toto nacházíme v kontejneru na I toto nacházíme v kontejneru na 
hřbitovní odpadhřbitovní odpad
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Vážení občané – pejskaři!
Od letošního roku je v platnosti 

nová Obecně závazná vyhláška obce 
Únanov č.3/2020, kterou se stanovují 
pravidla pro pohyb psů na veřejném 
prostranství v obci a vymezují pro-
story pro volné pobíhání a výcvik 
psů. Pokud jste tak ještě neučinili, 
velice Vám doporučuji si ji na webo-
vých stránkách obce Únanov přečíst. 
Najdete ji v záložce Obecní úřad – 
Vyhlášky a nařízení. Mimo jiné se 
tam dozvíte, že na všech veřejných 

prostranstvích v zastavěném území 
obce je možný pohyb psů pouze na 
vodítku! Osoba, která psa doprovází, 
musím mít psa pod kontrolou a do-
hledem! Tato doprovázející osoba je 
povinna neprodleně odstranit nečis-
toty způsobené psem na veřejném 
prostranství! V katastru obce jsou 
vymezeny prostory, které jsou ozna-
čeny značkami s nápisem „Místo pro 
volný pohyb psů“. Vyhláška ale jas-
ně nařizuje, že volné pobíhání psů v 
těchto prostorech je možné pouze 

pod neustálým do-
hledem a přímým 
vlivem osoby do-
provázející psa! 

Bohužel poměr-
ně často se setká-
vám, jak osobně tak 
i zprostředkovaně, 
s opravdu nezod-
povědným způso-
bem venčení, kdy 
majitel vypustí psa 
vykonat potřebu na 
veřejné prostranství 

nebo sousedovu předzahrádku, kdy 
psi pobíhají volně po ulici a kličkují 
mezi auty, kdy psí exkrementy boha-
tě „zdobí“ chodníky a nájezdy k do-
mům, kdy majitel nemá psa pod do-
hledem natož pod přímým vlivem. 
Pes je zvíře a není tedy odpovědný 
za své chování. Tomu, že může způ-
sobit dopravní nehodu, může něko-
ho pokousat, tomu, že může ohrozit 
mláďata i dospělá volně žijící zvířata, 
narušit hnízdiště, ale i tomu, že se 
může sám zranit nebo něčím otrávit, 
musí zamezit majitel, potažmo ten, 
kdo psa doprovází. 

Chtěl bych velice poděkovat 
všem ukázněným a morálně vyzrá-
lým pejskařům za jich uvědomělý a 
vzorový přístup k chovu a výchově 
svých čtyřnohých přátel. Zároveň ale 
upozorňuji ty méně zodpovědné, že 
vědomé a opakované nedodržování 
pravidel stanovených obecně závaz-
nými vyhláškami je postižitelné pro-
střednictvím přestupkové komise.

Mgr. Jindřich Bulín
starosta obce 

j ý

Společnost FCC Únanov pořídila do provozu kom-
postárny za více než 4 miliony korun nový pojízdný drtič 
Willibald MS 3000 Mini Shark. Stroj je určen pro drcení 
zeleného odpadu ke kompostování, ale také ke zpraco-
vání objemného hrubého dřeva, například dřevěných 

obalů či objemného dřevního odpadu jako základu pro 
provoz elektráren na biomasu. 

Výkon drcení pro zelený odpad je až 35 m3/h, pro 
ostatní dřevěné odpady a kůru až 50 m3/h. S pomocí vy-
nášecího pásu lze nasypat kompost o výšce až 3 metrů. 
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Přínos nového zařízení spočívá ve zvýšení bezpečnosti 
práce v prostoru výhozu, volném vrstvení rozdrceného 
materiálu a vyšším krechtu pro kompostování.

Rádiové dálkové ovládání umožňuje obsluhu panelu, 
aniž by bylo nutno přistoupit ke stroji. Zajišťuje funkce 
zastavení, ovládání podávacích válců, pohyblivého dna, 
vynášecího pásu a otáček motoru a nearetačních funkcí 
kolového pohonu a domílání. Díky automatickému sys-
tému centrálního mazání během provozu se stroj snáze 
udržuje a má delší životnost. 

Kompostárna, kterou provozuje FCC Únanov, je v pro-
vozu od roku 2011 a patří mezi největší a nejmodernější 
v regionu Znojemska. Výstupním materiálem je certifi ko-
vané hnojivo UNAKOM 17, které odebírají obce i občané 
regionu, stejně jako velké zemědělské a vinařské podni-
ky. Stává se tak významnou komponentou rekultivace 
zemědělského půdního fondu. 

Mgr. Josef Esterka
jednatel společností FCC Znojmo, s.r.o. 

a FCC Únanov, s.r.o.

V období od 23.12.2021 do 2.1.2022 bude obecní úřad a knihovna 
mimo provoz. Poslední úřední den na obecním úřadě 22. prosince od 
7:00 do 17:00 hod.

S přicházejícím zimním obdobím žádáme občany, aby neparko-

vali své vozy na silnicích a chodnících a umožnili tím bezproblémo-

vou údržbu místních komunikací.

FCC Znojmo, s.r.o. oznamuje termíny 
svozu komunálních odpadů, které jsou 
uvedeny v příloze tohoto zpravodaje. 
První termín svozu biologicky rozloži-
telných odpadů je 24.3.2022.  Vánoční 
stromky je možno odložit do zelených 
kontejnerů nebo před své rodinné 
domky.

V měsíci listopadu se zastupitelé zabývali činností rady 
obce za uplynulé období, rozpočtovými opatřeními, schvá-
lili členství obce v přeshraniční platformě Euroregion Po-
moraví a vypracování stavebně technické dokumentace ví-
ceúčelové sportovní haly u základní školy architektonickou 
kanceláří ARCHITEKTI3, tzn. spojení základní školy a víceú-

Obec Únanov oznamuje možnost samovýroby pali-
vového dřeva na lesním pozemku p.č. 5619 v k.ú. Únanov 
– „Špilberky“. Jedná se o těžbu jehličnaté souše, zlomů a 
vývratů – borovice, smrky. Před zahájením samotěžby se zá-
jemci musí nahlásit na obecním úřadě v Únanově. Následně 
bude zájemci vyčleněn těžební prostor. Cena 100,- Kč/m3 + 
DPH. Po oznámení ukončení prací bude zaměstnancem 
obecního úřadu vytěžené dřevo změřeno a oceněno. Plat-
ba se uskuteční bezodkladně na obecním úřadě.

1 m3 (plnometr, kubík dřeva) představuje krychli o hra-
ně 1x1x1 metr zcela plnou dřevní hmoty.  Cena za 1 m3 se 
vypočte na základě reálně změřených prostorových met-
rů rovnaných (1prmr) – což je dřevo na polena efektivně 
naskládané do jednoho metru krychlového s minimálními 
mezerami mezi jednotlivými poleny. Přepočet pro jehlič-
nany:  1 prmr = 0,64 m3. 

Obec Únanov plánuje v příštím roce 2022 zahájit pří-
pravy k úpravám územního plánu obce.  V rámci územ-
ního plánu obec stanovuje území ve svém katastru, která 
jsou vyčleněna pro bydlení, zástavbu, vymezuje plochy, 
které jsou určené pro veřejně prospěšné stavby, kde bu-
dou průmyslové areály, jak se bude chránit životní prostře-
dí a kudy povedou komunikace. Krom tohoto účelu může 
územní plán regulovat i podmínky pro zástavbu a pod-
mínky pro využití daných ploch. Územní plán jako takový 
je souhrnný dokument, který určuje, jak bude v budoucnu 
obec vypadat.  

Změnu územního plánu je možné iniciovat na obec-
ním úřadě. Podle § 44 stavebního zákona může o změ-
nu územního plánu požádat občan obce či fyzická nebo 
právnická osoba, která má vlastnická nebo obdobná prá-
va k pozemku nebo stavbě na území obce.

čelové sportovní haly krytým koridorem přes sousední po-
zemek p.č. 70/1 v k.ú. Únanov. Prosincové zasedání zastu-
pitelstva se uskutečnilo po uzávěrce Únanovských novinek. 
Nejdůležitějším bodem jednání bylo schválení rozpočtu 
obce na příští rok, střednědobý výhled rozpočtu obce na r. 
2023-2024. Projednali udělení ceny Za přínos pro obec.
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Dvacátý druhý ročník Tříkrálové sbírky se na znojemském okrese a celé České 
republice uskuteční od 1. do 16. ledna 2022. Tato sbírka se stala nedílnou součás-
tí vánoční tradice a poselstvím dobré vůle, radosti a solidarity, která umožňuje 
veřejnosti podílet se v tento vánoční a novoroční čas prostřednictvím Charity 
na pomoci osobám s mentálním a tělesným postižením, nemocným, umírajícím, 
trpícím a sociálně slabým lidem. Z důvodu letošní velice nepříznivé epidemické 
situace rozhodne o způsobu a samotné realizaci sbírky Charita ČR v polovině 
prosince. Občané budou informování místním rozhlasem a aplikací Hlášení roz-
hlasu.cz. 

Počet obyvatel k 1.1.2021: 1273
Počet obyvatel k 30.11.2020: 1 279
Přistěhováno:  35

Odstěhováno:  33
Narození: 12
Úmrtí: 8

Vracet se ve vánočním období k 
teplému a slunečnému podzimu, který 
už je nenávratně za námi, se někomu 
může zdát jako pošetilá vzpomínka. 
Ale trochu nostalgie si v tomto zim-
ním čase snad můžeme dovolit. Chci 
se totiž s Vámi podělit o dojmy z velmi 
vydařené akce – únanovské drakiády .

Drakiáda naší obce se konala 23.10. 
jako obvykle na tzv. Malém kopci nad 
ořechovým sadem a to za mimořádně 
příznivých podmínek. Obloha byla té-
měř čistě modrá i když už byla druhá 
polovina října, ten den bylo opravdu 
příjemně. Ale především nám všem 
foukal dobrý vítr. Takový ten správný 
– akorát. Jako bychom si ho na draki-
ádu objednali. Toho si byli vědomi jistě 
všichni, kteří se tento den na pouštění 
draků dostavili.

Malí i dospěláci vypustili svoje dračí 
chlouby do povětří ještě dříve než bylo 
zahájení. Během prvních vzletů pak 
provedli drobné úpravy a vychytali pří-
padné nedostatky u svých vzdušných 
korábů. Tak velký počet účastníků naší 
drakiády nás velmi mile potěšil. V jed-
nu chvíli se vznášelo nad naší obcí více 
než 30 pestrobarevných vzdušných 
plavidel různých tvarů. Díky skvělému 

větru se někteří opravdu dobře letící 
draci dostali do takové výšky, že se ze 
země zdáli být jako barevná tečka s 
vlnícím se ocasem, plujícím v modrém 
nekonečnu. Proto taky musela být vět-
šina přímých leteckých linek na trase: 
Praha - Vídeň odkloněna na náhradní 
trasu: Praha – Bratislava a pak teprve 
Vídeň. Teda asi.  

Ovšem ne všichni měli takové le-
tecké přeborníky. Při vypouštění no-
vých a ještě nevyzkoušených draků 
docházelo k drobným potížím při star-
tu. Viz foto. Draci se také nevyhnuli ani 
drobným kolizím mezi sebou. Všechny 
tyto zašmodrchané vzdušné plavce a 
jejich vodící šňůry si pak jejich majitelé 
rozmotali v pohodě a bez jakékoliv zlo-
by. Ve vzduchu bylo prostě plno. 

Členové kulturní komise pak spra-
vedlivě vyhodnotili a odměnili ty, je-
jichž draci se vznášeli nejlépe a nejvýš. 
Hodnotila se též dovednost u samo-
výrobců, pestrobarevnost, nápaditost, 
ale také nasazení při vypouštění těch 
méně poslušných draků. Děti i dospělí 
si během akce mohli dopřát teplé ob-
čerstvení a na závěr společně prožité-
ho odpoledne obdrželi všechny děti za 
účast sladkou odměnu. 

Co dodat? Rok nám všem uteče 
jako voda v potoce. Dny po dnech od-
plují stejně jako mraky na obloze a už 
se nikdy nevrátí. Nemůžeme Vám slíbit 
na další naší drakiádu tak optimální 
podmínky, jako byly v letošním roce, 
ale slibujeme, že připravíme pro naše 
spoluobčany akce, na kterých mohou 
prožít se svými dětmi, vnuky a blízký-
mi pěkné chvíle. Pěkný zážitek si mů-
žeme připravit i ve všedních dnech, je-
nom se musíme všichni trochu snažit. 
Jinak dny odplují jako mraky na obloze 
a nezanechají nic……..

Za Kulturní komisi Obce Únanov
Petr Illek
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Rok utekl jako voda a bylo tu 
opět naše tradiční posvícení. I přes 
roční pauzu se nám tuto tradici po-
dařilo udržet, a nejen to, ale i rozšířit 
naši chasu o další mladší členy, kteří 
bezpochyby zapadli do naší stávající 
party a aktivně se podíleli společně 
se starší chasou na přípravách celé-
ho posvícení. Měsíc září byl pro nás 
ve znamení zkoušek a příprav na říj-
nový víkend, který se nezadržitelně 
blížil. Tímto bych zde z celého srdce 
ráda poděkovala Únanovské chase 
za její skvělý přístup, podporu a po-
moc při chystání na naše posvíce-
ní. Posvícenský víkend byl tu a my 
jsme se samým nadšením nemohli 
dočkat. Zkazit nám to mohlo už jen 
jedno, počasí! Celý týden nám propr-
šelo a my s napětím v očích sledovali 
každý den předpověď na posvícen-
ský víkend. Naštěstí všechny naše 
prosby byly vyslyšeny a od pátku 
do neděle nám hlásili krásné počasí, 
nezbývalo tedy už nic jiného, než za-
čít chystat! Program posvícení začal 
v pátečních ranních hodinách, kdy 
se chasa v mužském složení vydala 
do lesa pro máj, na které celý pátek 
usilovně pracovali. Ve večerních ho-
dinách se mužská chasa vydala na 
zvaní ,,dcéreček“ po vesnici. Poté 
jsme se přesunuli společně pod máj, 
kde zdatní jedinci zůstali až do so-
botního rána, aby máj ,,pro všechny 
případy“ pohlídali. V sobotu ráno se 
chasa věnovala především chystání 

Strašidla, bubáci, netopýři, pavouci, soutěže a hlavně 
spousta krásně vyřezávaných dýní na vás čekalo na ,,Dý-
ňové stezce‘‘,  která se konala v podvečer posledního listo-
padového dne.

Tma dodávala stezce tu pravou atmosféru a dala vynik-
nout i strašidelným efektům v duchu Halloweenu. Na děti 
čekalo sedm stanovišť s úkoly, které ne všechny byly úpl-
ně jednoduché, hlavně co se překonání vlastního strachu 
týče. Děti si mohly najít na památku malovaný kamínek a 
na konci stezky dostaly balíček plný sladkostí.

a zdobení sálu, dodělávkám kolem 
máje a posledních detailů. Ve tři ho-
diny odpoledne se máj již tyčila v 
oblacích za doprovodu přihlížejících 
občanů obce. Taneční zábava začala 
předtančením chasy s obnoveným 
tanečkem. K poslechu a k tanci hrála 
skupina Stone. Následovala boha-
tá tombola a půlnoční překvapení, 
které dle názoru chasy dopadlo nad 
očekávání dobře. Tímto bychom Vám 
chtěli poděkovat za skvělou atmosfé-
ru! Jako každoročně se zábava vyda-
řila a všichni zúčastnění se dobře ba-
vili. V neděli následovala ranní mše 
v kostele Sv. Prokopa a poté jsme se 
vydali společně s dechovou kapelou 
Dubňanka ke zvaní občanů na odpo-
lední program pod máji. Počasí bylo 
lehce chladné, ale na náladě se nic 
nezměnilo! Velký dík za tyto krásně 

prožité dny patří nejen bývalým za-
vádělcům, kteří nám byli opět opo-
rou v průběhu celého posvícení ale 
zejména celé Únanovské chase, bez 
které by nebylo možné tuto tradici 
uskutečnit. Dále pak obci Únanov a 
všem sponzorům, kteří nám na po-
svícení fi nančně přispěli. Nutno po-
dotknout, že jsme všichni moc rádi, 
že jsme se mohli společně sejít po 
dlouhé pauze, kdy většina společen-
ského života utichla. O to víc si cení-
me, že jsme zde mohli společně být a 
bavit se. Doufáme, že nám tato mož-
nost bude dopřána i v nadcházejícím 
roce a společně se opět v hojném 
počtu potkáme, neboť právě tyto 
chvíle nás spojují! A proto: AŤ ŽIJE 
POSVÍCENÍ 2022!

Za Únanovskou chasu 
Pikartová Anna
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Minulý příspěvek jsem netradičně 
začal tázací větou: Co nás čeká v no-
vém školním roce? Po třech měsících 
od jeho vydání již mohu být konkrét-
nější a zhodnotit první čtvrtletí škol-
ního roku. I když jsme si to nepřáli, 
je jisté, že i ten současný školní rok 
bude díky covidu-19 nestandardní. 
Přísná režimová opatření nás nemi-
le omezují a znepříjemňují průběh 
vzdělávání, ale možná i díky jim jsme 
zatím nemuseli přistoupit k distanční 
výuce. Obdivuji děti, jak se dokázaly s 
novou situací vypořádat. Opravdu se 
snaží nastavená pravidla dodržovat a 
ne je obcházet, jak to bohužel často 
vidíme u dospělých. Nevadí jim ani 
pravidelné pondělní testování, noše-
ní roušek ve společných prostorách, 
dezinfekce atd. Zaslouží si za to naše 
poděkování. Při té příležitosti bych 
chtěl poděkovat i všem zaměstnan-
cům školy, kteří profesionálně zvlá-
dají své povinnosti a často ochotně 
pracují i nad jejich rámec. Bezezbyt-
ku tím naplňují naši vizi školy rodin-

Účast byla až nad očekávání veliká a hlavně bylo úžas-
né kolik z vás přišlo v kostýmu nebo s různým doplňkem 
hodícím se k Halloweenu.

Na příští ročník se už teď moc těšíme, máme spoustu 
nových nápadů a hlavně už víme co zlepšit a na čem za-

pracovat. Ale na to je ještě času dost, teď máme před se-
bou ještě spoustu jiných událostí.

Brzy na viděnou.
Za Kulturní komisi Obce Únanov

Nikola Bačáková

Máme tu konec roku a s ním je spjatý i adventní čas, ve 
kterém jsme měli pro Vás naplánováno několik kulturních 
zážitků, ale nastalá situace nám opět nedovolí tyto akce 
uskutečnit. Co se týče výhledu na příští rok, tak na 5. února 
máme domluvený Obecní ples. Večerem nás bude prová-
zet hudební skupina Klaxon a připravená bude i bohatá 
tombola. Dále budeme organizovat i zaběhnuté akce jako: 
Pálení čarodejnic, Dětský den, třetí ročník Pohoda Runu, 
Turnaj v beachvolejbale, Turnaj v nohejbale, kde nám 30. 
července vystoupí skupina Spektrum a i nějakou novinku 
se budeme snažit zařadit.

Závěrem mi nezbývá, než popřát klidné prožití vánoč-
ních svátků a úspěšné vykročení do Nového roku.

Za Kulturní komisi Obce Únanov Josef Kovář

ného typu. Jsem rád, že se nám daří 
také úzce spolupracovat s rodiči a 
vedením obce. Moc dobře víme, že 
ne na všech školách to takto fungu-
je. I jim se tedy sluší poděkovat. Na 
čtvrtletní pedagogické radě jsme s 
kolegyněmi hodnotili výsledky vzdě-
lávání a s potěšením jsme konstato-
vali, že loňskou distanční výuku děti 
zvládly bez výrazných problémů. 
Společnými silami se nám podařilo 
probrat většinu učiva, a tak můžeme 
letos pokračovat podle standardních 
tematických plánů pro jednotlivé 
ročníky. Pokud se u dětí vyskytnou 
dílčí problémy, řeší to paní učitelky 
individuálním doučováním. 

Dokud nám to epidemická situ-
ace umožňuje, snažíme se pro děti 
zajistit i další aktivity. Od října pracují 
oblíbené kroužky. Žáci si mohli vy-
brat podle svých zájmů. Někteří rádi 
zpívají, jiní sportují nebo pracují s po-
čítačem, další baví vyrábět nebo více 
poznávat okolní svět. Nezapomněli 
jsme ani na předškoláky z mateřské 

školy, kteří se v kroužku připravují na 
první třídu. Po několikaleté odmlce 
nás svým uměním potěšil pan Voj-
kůvka. V pořadu Muzikálek zazpíval 
dětem známé písničky za klavírního 
doprovodu kolegyně Spáčilové a 
občas přidal také taneční kreace, do 
nichž zapojil i diváky, takže o zábavu 
bylo postaráno. 

Již dvakrát jsme navštívili Měst-
ské divadlo ve Znojmě. V listopadu 
to byla pohádka Velké dobrodružství 
malého brouka a 3. prosince pohád-
ka O princezně, která ráčkovala. Po 
návratu do školy čekalo na děti ještě 
jedno velké překvapení. Navštívil nás 
Mikuláš s anděly a početnou druži-
nou čertů. Každému dítěti přečetli 
zápis z Pekelné knihy hříchů a předa-
li jim odměny, mezi nimiž nechyběly 
sladkosti, ale také uhlí a brambory. 
Dobrou zprávou je, že si čerti do pek-
la nikoho neodnesli.

Všichni jsme se letos moc těšili 
na zahájení adventu. Děti nacvičily 
pásmo písniček a básniček. Od polo-
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viny listopadu pilně vyráběly různé 
vánoční dekorace, aby je mohly pro-
dávat na Vánočním jarmarku. Nako-
nec už to vypadalo, že budou akce 
zrušené. Děti byly moc smutné, a my 
jsme je nechtěli zklamat. Děkujeme 
panu starostovi, že nám pomohl vy-
myslet způsob, jak při dodržení plat-
ných nařízení obě akce uskutečnit. 
Věříme, že jsme tím potěšili i rodiče a 
další spoluobčany. Chceme také po-
děkovat panu faráři Laštovičkovi za 
posvěcení adventního věnce.

Po více než devíti letech naši ško-
lu koncem listopadu navštívila Česká 
školní inspekce, aby zhodnotila kva-
litu a efektivitu poskytovaného vzdě-
lávání a s ním souvisejících školských 
služeb. Paní inspektorky za tři dny 
důkladně prošly celou školu i školku, 
zkontrolovaly povinnou dokumen-
taci a provedly hospitace ve všech 
třídách v různých předmětech. Neza-
pomněly prověřit ani školní družinu 
a kuchyň. Při závěrečném pohovoru 
za přítomnosti pana starosty nešet-
řily chválou a hodnotily podmínky, 
průběh a výsledky vzdělávání na naší 
škole i v mateřské škole jako nadprů-
měrné. Moc si tohoto ocenění váží-
me a děkujeme všem, kteří nám pro 
naši práci vytvářejí skvělé podmínky.    

Rok 2021 již pomalu končí. Ve ško-
le jsou poslední dny před vánočními 
prázdninami velmi příjemné. Ze tříd 
jsou slyšet koledy a všichni se těší 
na poslední školní den v roce, kdy 
probíhají ve třídách vánoční besíd-

ky s nadělováním dárečků. Nejinak 
tomu bylo také letos. Velkou radost 
měly i děti ve školní družině z mnoha 
vánočních dárků v podobě her, hra-
ček, sportovního vybavení a nového 

sedacího nábytku. A co dodat závě-
rem? Snad jen jedno skromné přání: 
Abychom v roce 2022 byli všichni 
zdraví a spokojení.

Mgr. Rostislav Koc, ředitel školy

Už prožíváme období adventu a všechno je pořád tro-
chu jinak, než jsme si představovali a plánovali. Ale hlavní 
věc je, že se dětem ve školce líbí. I když většina mladších 
dětí jsou častěji nemocná. Takže adaptační období se jim 
neustále prodlužovalo.

Dění ve školce teď často měníme, jak nám povoluje 
současná složitá situace.

Jsme moc rádi za krásně vyzdobenou zahrádku domeč-
ky dětí, za namalovanou školku, za Mikulášovu družinu. 
Děti ji doplňují tradicemi – sv. Martin, adventní věneček 
a nakonec Betlém se svatou rodinou a třemi králi. Máme 
nejkrásnější zahrádku široko daleko, za což rodičům moc 
děkujeme.

V září přijely za dětmi paní logopedky, pan fotograf s 
vánočním focením, divadlo Kašpárkův svět, ale poněvadž 
jeden z herců onemocněl, pomáhaly hrát pohádky děti. 
Byly součástí děje. Bavilo je to víc než jen koukat.

„Malý muzikálek“ v podání Mgr. Vojkůvky z Brna se 
opět povedl, děti opět nadšeně pomáhaly. Tancovaly, zpí-
valy, napodobovaly.

Jsme rádi, že jsme se mohli všichni setkat na Svato-
martinském lampiónovém průvodu. Děti zazpívaly písnič-
ky, přednesly básničky o sv. Martinovi a podzimu. Martin 
přijel se svojí družinou. A ve školce čekalo všechny občer-
stvení. Maminky napekly výborné martinské rohlíčky.

Předškoláci začali jezdit do divadla do Znojma. První 
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pohádka „Jak se Honza učil čarovat“ děti velice pobavila.
Adventní dobu ve školce prožíváme intenzivně – děti 

si vytváří adventní věnečky, zdobí svými výtvory celou 
školku, oživili jsme „prababiččinu světničku s píckou“. Při-
pomněli jsme si draní peří. Hlavně si děti v každé třídě 
vytvořily adventní kalendář, ve kterém společně putují k 
Ježíškovi. Společně „zapalují“ adventní svíčky, připomínají 
si tradice – o sv. Barborce (rychlí větvičky třešně). 

Nejsilnější zážitek mají děti z návštěvy sv. Mikuláše – ale 
opět to zvládly – mladší děti zazpívaly společně písničky a 
starší děti už samy nebo s kamarádem přednesly připrave-
nou básničku nebo zazpívaly písničku. 

Připomněli jsme si i sv. Ambrože (7. 12.), méně známá 
postava z dřívějších dob (nosil černou čapku se závojem 
přes obličej, dlouhou bílou košili, v levé ruce uzlíček se 
sladkostmi a v pravé ruce koště polepené bílým papírem, 
objevoval se u kostela, kde na něho děti hrdinsky pokři-
kovaly; záměrně ztrácel pamlsky, aby na ně děti nachytal). 

Pohádka ve školce „Když se čerti ženili“ z divadla 
„Kašpárkův svět“ se dětem moc líbila. Hlavně velké skoro 
půlmetrové marionety. A čerti jsou čerti!!

Společné vánoční koledování se, bohužel, neuskuteč-
nilo; ale dětský jarmark opět samoobslužným prodejem 

ano. Rodiče byli opět tvořiví a poskytli svoje výrobky na 
jarmark do školky. Děti tak obdivovaly a nakupovaly nejen 
výrobky svých rodičů, ale i ostatních. 

A nejlepší na konec – zdobení stromečku, zpívání ko-
led, vánoční hostina – děti si samy napekly perníčky, při-
pravily sladké „jednohubky“. Po hostině se ozval zvoneček, 
který vždy oznamuje, že si Ježíšek cestu do naší školky na-
šel. Dárky děti velice potěšily. Hned je všechny využily ke 
svým hrám.

Bylo by škoda, aby písničky, básničky a vánoční kole-
dy, které se děti naučily, zaznívaly jen v budově školky, tak 
jsme se rozhodli, aby také zazněly v celé vesnici. 

Určitě se všem ve vesnici vánoční přání z místního roz-
hlasu od dětí ze školky líbilo.

Bez dobrého kolektivu, přátelské atmosféry a vzájem-
né podpory, kdy se můžeme jedna na druhou spolehnout, 
by toto všechno nešlo uskutečnit. Za to kolegyním děkuji.

Všem, kteří nám pomáhají uskutečňovat školkové akce 
a aktivity, děkuji a přeji do nového roku 2022, ať se jim plní 
všechna jejich přání a sny; přeji pevné zdraví, štěstí a spo-
kojenost.

Za kolektiv mateřské školy Únanov
Balíková Vlasta, učitelka MŠ 

Novinky z výměnného fondu:

1) Allende Carlos – Posvátná místa
2) Macheteau Sophie - Biokosmetika
3) Benková Jana – Bláznivé pokušení
4) Blackhurst Jenny – Než bude pozdě
5) Bladel Sara – Stezka mrtvých
6) Bruen Ken - Svatyně
7) Caplin Julie – Čajovna v Tokiu
8) Carson Scott - Chlad
9) Cartland Barbara - Mizera
10) Cartland Barbara  - Skrytá láska

Za obecní knihovnu knihovnice Ilona Heimlichová

Novinky v Obecní knihovně Únanov:  

1)  Gott Karel – Má cesta za štěstím
2) Cole Daniel - Imitátor
3) Caplinová  Julie – Kavárna v Kodani
4) Lukášková Markéta – Majonéza k snídani
5) Lucas Lilly – Nové začátky
6) Poncarová Jana – Podbrdské ženy
7) Klevisová Michaela – Prokletý kraj
8) Škorpil Miloš – Jak uběhnout maraton za 100 dní
9) Škorpil Miloš – Škorpilova škola běhu
10) Braunová Petra – Rošťák Oliver a Marica čarodějka
11) Braunová Petra – Jak se Vojta ztratil
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Brzy budou Vánoce, kdy celý svět 
svorně slaví narození Pána Ježíše. Na-
rození, od něhož se počítá náš letopo-
čet, naše dějiny. Slavíme okamžik, kdy 
ve tmě zazářilo Světlo. K zamyšlení 
nad Vánocemi, bych se chtěl s vámi 
podělit s pohádkou, kterou napsal ve 
své knize náš brněnský pan biskup 
J.Ex. Msgre. Vojtěch Cikrle:

Jste rádi, že jsou Vánoce? Já moc. 
A chtěl bych Vám říct jednu pohádku, 
kterou jsem před několika lety slyšel. 
Bude o zlém vlkovi.

Představte si noc, kdy se narodil 
Pán Ježíš...

A podívejme se o kousek dál, do 
jiné země. K pastýřům. Pastýři měli 
své ovečky, starali se o ně, ale v jejich 
blízkosti žil také zlý vlk, který byl nejen 
zlý, ale i úskočný, a vždycky, když pas-
týři trochu nedávali pozor, tak někte-
rou z nich chytil a roztrhal. Pastýři se 
ho báli a neměli ho vůbec rádi. Vždyc-
ky po něm házeli kamení a snažili se 
ho zahnat.

Až se jednou stalo něco zvláštního. 
Pastýři slyšeli, že se narodil Pán Ježíš a 
řekli si, že se tam půjdou podívat.

Vlk se zaradoval – nikdo nehlídá 
stádo, nikdo mě nebude zahánět, to 
si naloupím a roztrhám ovcí! Ale na-
jednou ho přemohla zvědavost. Řekl 
si: To je zvláštní. To pastýři ještě nikdy 
neudělali, aby takhle odešli pryč. To se 
musím jít podívat, kde jsou a co dělají.

A tak se za nimi plížil, schovával se 
za keři, aby ho neviděli, až se dostal 
ke stáji, kde byla jeskyňka a v ní Pan-
na Maria, svatý Josef a v jesličkách byl 
položený Ježíšek. Vlk tiše stál a díval 
se, co se bude dít. Viděl, jak se pastýři 
radují a pomyslel si, že počká, až ode-
jdou a podívá se víc zblízka, aby mu 
nic neuteklo.

Pastýři po chvíli opravdu odešli a 
kolem se rozhostil klid. Tak velký klid, 
že se Panně Marii i svatému Josefovi 
začaly zavírat oči. Teď je ta správná 
chvíle, řekl si vlk. Teď je všechny seže-
ru. A začnu od toho nejmenšího.

Vlk se krok za krokem plížil k jeslič-
kám. Opatrně a tiše, aby nezpůsobil 
nějaký šramot. A už byl kousek od jes-

liček. Chystal se skočit … a v tom se na 
něj Pán Ježíš podíval a usmál se. To se 
vlkovi ještě nikdy nestalo, že by se na 
něho někdo usmál. A co víc – Ježíš jej 
pohladil! To se mu teprve nikdy nesta-
lo, protože všichni na něj vždycky jen 
nadávali nebo po něm házeli kamení.

Ale pak se stalo ještě něco: když se 
na něj Ježíš usmál a když ho pohladil, 
praskla vlkovi kůže a z té vlčí kůže vy-
lezl člověk. Takový, jakého Bůh chtěl 
mít. A člověk začal chválit Boha a dě-
kovat mu za to, že ho takovým způso-
bem proměnil.

No, a to je konec pohádky. Kdo jí 
porozuměl, ten ví, o čem jsou Vánoce.

Požehnané Vánoce vám přeje R.D. 
Jaroslav Laštovička, duchovní správce

Vánoční a sváteční bohoslužby 2021
Zpovídání před Vánocemi

V Únanově v kostele sv. Prokopa –neděle 19.12. od 15.30-17.30 hod.

VÁNOČNÍ SVÁTKY  LP 2021

Štědrý den – 24.12. 2021 - Půlnoční mše sv. ve 21.30 hodin v kostele. 
Boží hod vánoční – 25. 12. 2021 – 8.00 hodin mše sv. v Únanově. 
Svátek sv. Štěpána a sv. Rodiny – 26. 12. 2021 – mše sv. v 8.00 hodin s obnovou manželských slibů.
Silvestr – konec kalendářního roku – 31. 12 2021 - mše sv. v 15.00 hodin. Po mši sv. svátostné požehnání 
a TE DEUM.
Slavnost Matky Boží Panny Marie – 1. 1. 2022 – mše sv. v 8.00 hodin.
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Mimo naše každotýdenní cvičení 
jsme si zpříjemnili předvánoční čas 
tvořením věnců. Díky panu Václavu 
Šumpichovi jsme se naučili techniku 
vázání i zdobení věnců. Děkujeme 
mu za jeho trpělivost, inspiraci a pří-
jemnou předvánoční atmosféru. Po-
děkování patří také Jednotě Orla za 
poskytnutí prostoru.

Sikorová Alena

Nastupující podzimní měsíce tra-
dičně utlumují činnost našich hasičů. 
Nicméně v letošním roce tomu bylo 
poněkud jinak. 

MLADÍ HASIČI

V sobotu 2. října jsme pro mladé 
hasiče z celého okresu organizovali 
podzimní část hry Plamen v lokalitě 
Losolosy. Soutěže se zúčastnilo na 
téměř 400 závodníků rozdělených do 
jednotlivých družstev. Děti čekal cca 
3,5 km dlouhý branný závod a štafe-
ta požárních dvojic. Naše družstva si 
nevedla vůbec zle – v celkovém vy-
hodnocení naše přípravka skončila 
třetí, mladší žáci čtvrtí, starší šestí, 
dorostenci druzí a dorostenky ve své 
kategorii s přehledem zvítězily. Věří-
me, že se soutěž líbila všem účastní-
kům nejen díky dobré organizaci, ale 
také díky krásné lokalitě přírodní pa-

Mladší žáci SDH Únanov na startu štafety požár-Mladší žáci SDH Únanov na startu štafety požár-
ních dvojicních dvojic

Zásahová jednotka Obce Únanov se zúčastnila prově-Zásahová jednotka Obce Únanov se zúčastnila prově-
řovacího cvičení na téma  požár v Nemocnici Znojmořovacího cvičení na téma  požár v Nemocnici Znojmo

mátky Losolosy. Také děkujeme úna-
novským myslivcům a kynologům za 
poskytnutí prostor.

Touto soutěží jsme uzavřeli letošní 
sportovní sezonu a dále se převážně 
s mladými hasiči věnujeme sportovní 
přípravě v tělocvičně ZŠ Únanov a ví-
ceúčelovém zařízení v Kuchařovicích. 

ZÁSAHOVÁ JEDNOTKA

V listopadu zásahová jednotka vy-
užila k výcviku nepoužívaný objekt 
bývalé Jednoty. Zde jsme si zopakovali 
techniky pro vstup do hořících objek-
tů, vyhledávání osob a jejich záchranu. 
Takové opakování je velmi důležité pro 
reálné zásahy, navíc máme všemožná 
cvičení a kurzy povinné. Co se týče zá-
sahů - od poloviny září jsme byli svo-
láni k osmi mimořádným událostem, z 
nichž jedna byla prověřovacím cviče-
ním ve znojemské nemocnici. V sou-

vislosti se stále větší zimou a neustále 
větší oblibou topení dřevem, příp. jiný-
mi pevnými palivy, apelujeme na vaši 
pozornost nejen při používání kotlů a 
krbů, ale hlavně také při likvidaci žha-
vého popela z nich. Ono nesprávné 
uložení popela je často příčinou roz-
sáhlých požárů!

PF 2022

Jako každý rok se můžete těšit na 
naše vánoční přáníčka, která najdete 
ve svých schránkách těsně před Váno-
ci. V předvánočním čase jsme osobní 
střetávání s dětmi omezili, avšak ne-
zahálíme a přáníčka děti vyrábí doma 
s rodiči.

Přejeme Vám pohodové vánoční 
svátky a šťastný vstup do nového roku

Lukáš Tomášek
Starosta SDH a velitel JPO Únanov   

www.facebook.com/hasiciunanov
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Zdravím všechny milovníky zvířecích kamarádů a pře-
devším ty, kteří mají doma pejsky. Možná, že si někdo řekne 
o čem v dnešní době psát? Pes je pořád jenom pes a situace 
a omezení ničemu významnému  nepřálo, ale u nás na cvi-
čáku to bylo tento rok právě naopak. S odhodláním, že se 
něco musí udělat a po pečlivých přípravách a vždy s ohle-
dem na nařízení vlády jsme „rozjeli“ kurzy pro výcvik psů. 
Zahajovací kurz jsme naplánovali a uskutečnili na jaře. Už v 
prvních dnech se přihlásilo tolik zájemců, že někteří museli 
počkat na další – podzimní kurz. 

Hned od prvních začátků výcviku bylo jasné, že s tím 
bude víc práce, než jsme si mysleli. Původní plány se rychle 
hroutily a tak jsme za pochodu upravovali vše co bylo po-
třeba zlepšit. Každé nedělní ráno jsme se pak setkávali se 
zájemci o výchovu psích miláčků . Pro celkový dobrý dojem 
z výcviku nám také pomohlo příjemné a klidné prostředí, 
udržované plochy a zázemí našeho cvičiště v Losolosích, 
které mnohé účastníky obou kurzů a jejich doprovod pří-
jemně překvapil. Po poučení z jarního kurzu jsme odstar-
tovali další – podzimní výcvik. Ten byl opět zcela zaplněný. 
Tentokrát se zkušenosti a investovaný čas do výcviku ještě 
více vyplatil. V době trvání kurzů pak zaplnili Losolosy fan-
dové kynologie a nadšenci, aby své pejsky naučili poslou-
chat, ale třeba také se skamarádit s ostatními psy.  Při závě-
rečných mini zkouškách se všichni upřímně snažili a mnozí 
pochopili, že to zas tak jednoduché asi nebude a že to bez 
pilného cvičení samo nepůjde. 

Hlavní část výcviku vedl člen 
našeho kynologického klubu - vý-
cvikář Roman Šindelář. Ten využil 
svých dlouholetých zkušeností a 
nastavil jakým způsobem se v zá-
věrečné soutěži budou odměňovat 
jednotlivé cviky a výkony.   Bodové 
hodnocení se totiž netýkalo ani tak 
psů samotných, ale především pá-
níčků. Ti si pak při pohledu na sou-
pis provedených cviků mohli sami 
pro sebe říct jak moc a kolik času vě-
novali svým psím kamarádům. Na 
úplný závěr kurzu vždy proběhne 

slavnostní nástup,  kde se udělují diplomy podle úspěšnos-
ti v dopolední soutěži a dárky, které mohou dobře sloužit 
ke cvičení a venčení psů. Moc nás potom těší, když někteří 
chodí k nám na cvičák dále a pokračují ve výcviku. Mohu už 
jenom dodat, že to byl pro náš klub náročný rok a omezení 
jsme díky dobrému načasování  i štěstí nijak nepocítili. 

Náš kynologický klub může navštěvovat každý, kdo 
má upřímný zájem o ovládání psa a získávání dovednos-
tí ve výcviku. V kurzech budeme pokračovat zase na jaře. 
Náš výcvikový prostor i zastřešené posezení je přístupné 
všem slušným lidem celoročně.  U vstupu na udržované 
plochy cvičiště jsme letos umístili odpadní koše se sáč-
ky na úklid po našich psích kamarádech, které průběžně 
doplňujeme. Jsme rádi, když k nám zavítáte a chováte se 
ohleduplně. Děkujeme Vám za to a vážíme si vašeho  pří-
stupu. Novinky kynologického klubu a plán akcí je možné 
sledovat na adrese Kynologický klub Ajax Únanov, nebo 
kkunanov.cz. 

Nedíváme se do budoucího roku s přehnanými obava-
mi. Plánujeme a cvičíme  dál. Doufáme, že když to půjde, 
vrátíme se zase k soutěžím, závodům a zkouškám. Přece 
stále platí, že kdo je připraven, není překvapen.

Na závěr Vám chci, všem občanům naší obce, popřát 
hezké a klidné Vánoční svátky a do Nového roku dobré 
zdraví, štěstí, pohodu a věrné kamarády.   

Za Kynologický klub Ajax Únanov  Petr Illek

Hasičovy rady 
pro následující měsíce
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Podzimní část mistrovských sou-
těží ve stolním tenisu pomalu končí. 
Situace s omezeními souvisejícími s 
Covidem-19 sice není moc přehledná, 
nicméně se zdá, že soutěže budou v 
lednu pokračovat v souladu s rozlo-
sováním. O úspěšnosti jednotlivých 
družstev hovoří tabulkové výsledky. 
Nicméně je nutné ocenit především 
hru a postavení A družstva, za které 
nastupují únanovští Lukáš a Marek 
Vybíralovi a spolu s nimi Miroslav On-
drovčák a Aleš Svoboda, viz foto. Jako 
nováček 2. ligy se stávají zejména v 
domácím prostředí postrachem ping-
pongových velkoklubů z Hodonína, 
Havířova či Havlíčkova Brodu.

Potíže se sestavou má B družstvo 
ve 3. lize, kde hraje Matouš Vybíral, a 

kde často zaskakují hráči z C týmu.  C 
družstvo hrající krajskou soutěž I. třídy 
hraje svoje domácí utkání v orlovně a 
za družstvo nastupují Andorko Pavel, 
Adam Petr, Nechvátal Petr, Šalamoun 
Luboš, viz foto. Doplňují je Šalomoun 
Ivo a Ondrovčák Ladislav. D družstvo 
hrající domácí zápasy rovněž v orlov-
ně nastupuje v sestavě Zimek Jaro-
slav, Kazdera Pavel, Hruška Petr, Kovář 
Josef, Frühauf Michael.

Další naše družstvo pod vedením 
Otty Pěnčíka pokračuje se střídavými 
úspěchy v okresní „odborářské“ sou-
těži MLST Znojma.

Ostatní

Připravuje se doplnění vytápění 
hlavního sálu pod „galérkou“ elek-

trickými přímotopy.Pro veřejnost je  
nadále otevřena posilovna. Z důvodu 
zabránění šíření koronaviru je třeba 
respektovat zvýšená bezpečnostní 
pravidla, která jsou zveřejněná na 
vstupu do posilovny.

Dále v příštím roce plánujeme 
výměnu oken v místnostech dolní 
klubovny. Při sportovní činnosti i v 
oblasti rekonstrukčních akcí velmi 
oceňujeme vstřícnou dotační politiku 
Obce Únanov.

Během vánočních svátků se chys-
tají turnaje ve stolním tenisu jak regis-
trovaných hráčů, tak amatérů.

Nad připravovanými plesy v sále 
orlovny nadále visí Covidové otazní-
ky.

Josef Pilař, starosta Orla

„A“ družstvo„A“ družstvo „C“ družstvo„C“ družstvo „D“ družstvo „D“ družstvo 

MLÁDEŽNICKÉ OKÉNKO

Rok se nám pomalu chýlí ke konci, tak je čas na malou 
rekapitulaci, co se vůbec za ten rok událo. Na začátku roku 
nás postihl lockdown, v tomto černém období pro fotbal 
jsme s trenéry měli obavy, kolik dětí skončí s fotbalem. V 
květnu jsme se konečně zase sešli a k našemu překvapení 
přišlo více dětí, než bylo na podzim. I díky tomuto jsme si 
řekli, že to dává smysl, když ani po půl roce bez fotbalu to 
kluky nepřestalo bavit. Nicméně pojďme si rozebrat každou 
naši kategorii zvlášť, je toho spousta. 

Žáci – naše momentálně nejmladší kategorie udělala 
obrovský posun pod vedením trenérů Ivana Vyskočila st., 
Daniela Komůrky, Aničky Pikartové a v posledních měsících 
i novým trenérem Vaškem Veselým. Na klucích jde vidět 
úsměv na tváři při příchodu na trénink i po jeho konci. U 
trenérů je občas vidět i velká únava, ale úsměv zůstává také. 
Únavě se nemůžeme divit, jelikož ukočírovat 28 dětí není 
jen tak. Tým žáků se v sezóně umístil na 10. místě. Kluky i 

trenéry je potřeba pochválit, jelikož mezi prvním a posled-
ním zápasem je neskutečný rozdíl. 

Dorost – nově vybudovaný tým dorostu, který má 17 
členů prošel jako jejich mladší spoluhráči velkým progre-
sem. Odměnou za tento progres jím bylo druhé místo v ta-
bulce, kdy náš tým nestačil pouze na suverénní tým z Hor-
ních Kounic. O tento tým se starají trenéři Matouš Illek, Ivan 
Vyskočil ml. a Tomáš Sivera. 

Co se všechno zařídilo?

Týmu dorostu jsme zařídili nové teplákové soupravy, 
jelikož nám přes lockdown ze starých vyrostli. Všechny 
mužstva od dospělých po žáky, jsme vybavili tréninkovým 
kompletem i novými tréninkovými pomůckami. Trenérům 
našeho klubu jsme zajistili nové teplákové soupravy i tré-
ninkové sety. V neposlední řadě v měsíci listopad proběhla 
rekonstrukce žákovských kabin. Toto všechno by se neobe-
šlo bez podpory našich sponzorů, kterým je především v 



tomto případě pan David Vejtasa. Za to jím patří náš velký 
dík. 

Co plánujeme v příštím roce?

Náš největší plán na příští rok, je jednoznačně obno-
vení týmu přípravky, jelikož nám na tréninky chodí čím 
dál více mladších dětí a je to opravdu 
potřeba. Mezi další investice do mládeže 
bude dovybavení našich týmu, co se týká 
souprav, dresů či tréninkových pomůcek. 
Dále bychom chtěli pokračovat v nasta-
veném trendu, a to je propojení chlap-
ských mužstev s dorosteneckým. V pod-
zimní části sezóny bylo už běžnou věcí, 
že kluci z dorostu chodili vypomáhat do 
„B“ týmu i „A“ týmu. V tomto trendu bych 
chtěl nejen pokračovat, ale i ho zlepšit.

Slovem na závěr bych chtěl poděko-
vat fanouškům a rodičům za to, že chodí 
naše mladé naděje ve velkém počtu pod-
porovat. Vedení obce, klubu a sponzo-
rům za to, jaké podmínky nám pro fotbal 

vytváří. Trenérům za jejich nadšení, ochotu a nasazení a 
samozřejmě nesmím zapomenout na samotné kluky, těm 
bych chtěl poděkovat za to s jakou radostí a chutí se zlep-
šovat chodí na tréninky.

Budeme se na Vás těšit na jaře.
Za mládežnické kategorie Tomáš Sivera 

 Ukončení podzimní části kraj-

ské fotbalové soutěže I. B třídy

Podzimní část fotbalové soutě-
že I. B třídy dospělých byla dohrána 
posledními zápasy dne 31.10.2021. 
Naše „A“ mužstvo mužů po podzimní 
části obsadilo v celkové tabulce pro-
zatímní 9. místo s 15 body.

Vstup do podzimní části soutěže 
se nám poměrně vydařil, kdy po ode-
hraných devíti zápasech jsme měli 15 
bodů a atakovali jsme tak průběžně 
čtvrtou nebo patou příčku tabulky, 
ale poslední čtyři zápasy postupně se 
Střelicemi, Troubskem a Pohořelicemi 
jsme prohráli, což v konečném vý-
sledku znamenalo obsazení 9. místa 
v celkové tabulce.

Příčiny lze spatřovat v nediscipli-
novanosti a neplnění taktických po-
kynů ze strany hráčů. Dalším fakto-
rem neúspěchu v posledních čtyřech 

utkáních pak trenéři spatřují v po-
sledním měsíci v častějších absencích 
jednotlivých hráčů na tréninkovém 
procesu. 

Na druhou stranu, jako pozitiv-
ní moment, vnímají doplňování „A“ 
mužstva hráči z řad dorostenců a 
to Miroslavem Trochtou, Šimonem 
Jordánkem a Tomášem Růžičkou, za 
což jim patří ze strany obou trenérů 
upřímné poděkování.

Po ukončení podzimní části si 
dalo vedení FCC SK Únanov za cíl 
rekonstruovat dvě kabiny žáků, což 
se nakonec úspěšně podařilo díky 
našemu hlavnímu sponzorovi Davi-
dovi Vejtasovi, který celou akci větší 
částkou sám sponzoroval, přičemž 
samotnou organizaci a rekonstruk-
ci poté realizovali Radek Andorko a 
Roman Pikart za přispění ostatních 
členů oddílu. 

V tomto ohledu konstatujeme vel-
ká slova uznání a respektu k panům 
Vejtasovi, Andorkovi a Pikartovi za 
jejich vlastní významný podíl, bez ně-
hož by k samotné rekonstrukci kabin 
pro naše nejmenší únanovské fotba-
listy nedošlo.

V nadcházejícím roce 2022 plánují 
trenéři Roman Pikart a Petr Pokorný 
zahájit v sobotu 8.1.2022 zimní pří-
pravu, která bude zaměřena tradičně 
na fyzickou kondici hráčů ve formě 
vytrvalostních výběhů v k.ú. obce 
Únanova.

Závěrem  tohoto našeho posled-
ního příspěvku přejeme za fotbalový 
oddíl FCC SK Únanov, z.s. všem obča-
nům Únanova a fanouškům našeho 
oddílu příjemné prožití vánočních 
svátků a vše nejlepší do nového roku 
2022.

Dr. Petr Pokorný


